
 
Valtuustoaloite Inarin ja Ivalon jätevesipuhdistamoiden kapasiteetin tarkistamisesta ja Saariselän 
alueen jätevesien puhdistamisen uusien järjestelyjen selvittämisestä 
 
Kunnanhallitus 17.03.2025 § 57  
  

 
Valmistelija Hallintojohtaja 

 
Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti valtuustossa 27.2.205 oheisen aloitteen. 
Aloitteessa esitetään, että Inarin ja Ivalon jätevesipuhdistamoiden kapasiteetti 
tarkistetaan ja Saariselän alueen jätevesien puhdistamisen uudet järjestelyt 
selvitetään. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Tommi Kasurinen 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää pyytää Inarin Lapin Vesi Oy:ltä selvityksen aloitteessa 
esitetyistä asioista 30.4.2025 mennessä. 
 
Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa. 
 

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan ehdotuksen. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa. 
 
Tiedoksi: Inarin Lapin Vesi Oy, aloitteen 1. allekirjoittaja 
Lisätietoja:  hallintojohtaja Mari Palolahti, puh. 040 522 1214,  

mari.palolahti@inari.fi 
 __________ 

 
 
Kunnanhallitus 12.05.2025       
98/10.03.01.03.01/2025  

 
Valmistelija Hallintojohtaja 

 
Inarin Lapin Vesi Oy on toimittanut oheisen 29.4.2025 tehdyn selvityksen. 
Selvityksen yhteenvedossa todetaan: 

• puhdistamoiden toimintaa ja sen vaikutuksia tarkkailee valvova 
viranomainen (Lapin ELY-keskus) valvontatutkimusohjelman 
puitteissa ja puuttuu tarvittaessa toiminnassa havaittuihin puutteisiin 

• Mellanaavan jätevedenpuhdistamo ja Inarin kirkonkylän puhdistamo 
toimivat nykyisten lupaehtojen mukaisesti 

o kuormituksissa ole havaittavissa radikaalia muutosta viimeisen 
10 vuoden aikana 

o jätevesi puhdistetaan vaadittavista kuormitteista 98–100 %. 
Tulos heikkenisi, jos puhdistamon kapasiteetin yläraja 
lähestyisi 

o kumpikin laitos on lähellä elinkaarensa puoliväliä, joten 
tekniikasta johtuvaa merkittävää saneeraustarvetta ei ole 

o Inarin kirkonkylän jätevedenpuhdistamon biologinen prosessi 
laajennettiin vuosien 20192020 aikana, joka kasvatti 
puhdistamon käsittelykapasiteettia  

o Mellanaavan ympäristölupaprosessi on kesken, joten mitään 
investointeja ei kannata lähteä tekemään ennen uusien 
lupaehtojen määräämistä  

• ennenaikainen saneeraus aiheuttaisi investointeja - asiakkaat 
maksaisivat kustannukset nousevina asiakasmaksuina 

• realistista vaihtoehtoa Saariselän jätevesien käsittelylle ei ole 
näköpiirissä. 



 
Esittelijä Kunnanjohtaja Tommi Kasurinen 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää 

1. merkitä tiedoksi Inarin Lapin Vesi Oy:n selvityksen 
2. todeta, että selvityksen mukaan Inarin ja Mellanaavan 
jätevesipuhdistamoiden kapasiteetti on riittävä, ne ovat elinkaarensa 
puolivälissä eikä ennenaikaisiin investointeihin ole tarvetta 
3. todeta aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös    
 


